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BYDELSDIREKTØRENS DRIFTSORIENTERING  
 
HENSIKT 
Bydelsdirektøren utarbeider en driftsrapport til hvert BU-møte. Denne rapporten erstatter ingen 
saker, men vil være et supplement om temaer det arbeides med i bydelens mange funksjoner. 
Driftsorienteringen vil ikke bli forelagt de forskjellige utvalgene da driftsrapporten vil bli 
oppdatert med ny og relevant informasjon helt opp til utsendelse av BU-papirene, normalt 1 uke 
før BU-møte.  
 
ORGANISASJON – GENERELT 

• Det har vært avholdt et 2 dagers seminar for utvidet ledergruppe og tillitsvalgte for arbeidet 
med årsplan og budsjett 2011.  

 
OSLO KOMMUNE – SENTRALT – SAMARBEID MELLOM BYDELER 

• Budsjettet ble offentliggjort 29.09.2010 hvor bydelen kom ut med redusert ramme på ca 25 
mill. kroner sammenlignet med 2010 nivå. Dette betyr store utfordringer i budsjettarbeidet 
for 2011. 

• Løsning for elektronisk informasjonsflyt vil bli fullført i løpet av oktober. Prosjektet er blitt 
noe forsinket grunnet interne organisasjonsendringer på Diakonhjemmet sykehus. 
Løsningen innbefatter Diakonhjemmet og de tre vestlige bydelene, Frogner, Ullern og 
Vestre Aker, og vil være den første sykehussektoren med en slik løsning. Hovedhensikten 
med systemet er at bydelene vil motta informasjon om innleggelser fortløpende og kan 
dermed begynne planlegging ift hjemmetjenester på et langt tidligere tidspunkt enn i dag. 

 
Enhet for Økonomi (inkl IKT, felles drift og vedlikehold og Gericakonsulent) 

• Bydelens regnskapsresultat pr.31.08.2010 viser et merforbruk på - 4 mill. i forhold til 
budsjettforutsetningene hvilket betyr at bydelen forbereder kostnadsbesparende tiltak for å 
nå balanse. Egen BU-sak for regnskapssituasjonen 

• Bydelen har hatt besøk av kommunerevisjonen hvor de har kontrollert sosialkontor, 
barnehageområdet, lønnsområdet og regnskapsområdet. Gjenstående kontroller i 2010 er 
innen barnevern. Det ble stort sett gitt gode tilbakemeldinger.  

• Enhet for økonomi forbereder budsjett 2011 internt i organisasjonen. Etter fremleggelsen 
av byrådets budsjettforslag for 2011 har Bydel Vestre Aker fått et rammekutt på - 25,8 
mill.  
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• Overgangen til rammefinansiering av barnehager har gitt mer spørsmål enn svar. Bydelen 
deltok på en gjennomgang av foreslått finansiering av barnehagene sentralt i kommunen. 
Det er likebehandling og tildeling av statstilskudd av ikke kommunale barnehager som er 
problematisk, ettersom kostnadene til driften av kommunale barnehager er høyere enn 
antatt. Dette kan føre til økt merforbruk dersom differansen ikke blir kompensert.   

• Innføringen av nytt e-post system i Oslo Kommune står for døren. Bydelen er forbredt på å 
bruke tid og ressurser innen opplæringen av organisasjonen. Superbrukere starter interne 
kurs samtidig som dato for implementering av e-posten. For enkelte brukere vil et e-
læringskurs benyttes. Alle forberedelser til overgangen er gjennomført. 

• Tilbygget som består av utvidet personalkontor for bolig i Olav Aukrustvei er ferdigstilt.  
 
Enhet for Sosial/NAV 

• Antall klienter med utbetalt økonomisk sosialhjelp har gått opp 10% fra i sommer. Det er 
normalt med en økning på høsten og antallet ligger og utbetalingene ligger godt innenfor 
budsjettrammen. 

• Kommunerevisjonen har hatt sin årlige gjennomgang sett på kvalitetssikringen av arbeidet 
på sosialtjenesten. De gjennomgår vedtak, merkantile oppgaver, stikkprøver av 
enkeltsaker/mapper, regnskap og tilgangsikkerheten til de ulike saksbehandlingsverktøyene 
på data.. De fant ingen avvik i 2010. 

• Det er avholdt det tredje brukerutvalgsmøte i NAV Vestre Aker i 2010. Faste deltagere i 
brukerutvalget : enhetslederne for stat og kommune, Rådet for funksjonshemmede, 
Eldrerådet, FFO, og Velferdsalliansen.  Alle medlemmene i NAV Vestre Aker sitt 
brukeutvalg har deltatt på en opplæringsdag i regi av HEV og NAV Oslo. Dette var nyttig 
for å forstå rollene. 

• Prosjektet ”Individuell booppfølging i kommunale boliger” har i uke 38 sendt ut et 
kartleggingsskjema til 200 beboere i kommunal boliger på Hovseter. Resultatet vil bli 
analysert og det vil bli skrevet en rapport i slutten av året.  

 
Enhet for Bestiller 

• Enhet for Bestiller har i september måned hatt 53 utskrivningsklare brukere.  Det har i 
denne perioden vært uker hvor vi ikke har klart å ta pasientene raskt nok ut fra sykehuset. 
Dette fordi det har vært for stort press på våre korttidsplasser. Per 01.10.2010 har bydelen 
imidlertid ingen den betaler for på sykehuset.  Dette bilde endres imidlertid fra uke til uke. 

• Enhet for Bestiller har ca 20-25 dagers saksbehandlingstid på søknad om langtidsplass i 
sykehjem.  Til orientering er bydelen sammen med Bydel Stovner raskest i Oslo.  Det er 
viktig å vite at Enhet for Bestiller i den tiden saksbehandlingene pågår løpende foretar 
vurdering av om den bistanden brukeren har er forsvarlig. Ofte får brukeren mye bistand i 
hjemmet, men hvis dette ikke anses som forsvarlig blir bruker tildelt et korttidsopphold på 
sykehjem.  

• Prosjektet ”Beste tildelingspraksis – langtidsplasser i sykehjem” er nå igangsatt.  Dette er 
et sentralt prosjekt som skal søke å finne fram til den beste tildelingspraksisen.  Alle 
bestillerkontorer i bydelene  får i denne forbindelse besøk av FAFO, som er det firma som 
har fått oppdraget fra Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester.  Tre bydeler er valgt ut 
til å ha en grundigere gjennomgang.  Bydel Vestre Aker er ikke av disse bydelene.  FAFO 
intervjuet den  01.10.10  fagkonsulenter og leder ved Enhet for Bestiller vedrørende 
bydelens  tildelingspraksis. Prosjektet avsluttes våren 2011. 

• Enhet for Bestiller har i den siste perioden arbeidet mye med å finne gode løsninger til 
utskrivningsklare brukere i psykiatrien. 
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Enhet for barnehager 
• Tusenben åpen barnehage markerte 10 års jubileum 30. september med bursdagsfest for 

gamle og nye brukere. Tusenben har et jevnt og bra besøk. 12 ulike nasjonaliteter er 
representert og sangstunder er et viktig element i språktreningen. 
 

• Veiledningsgrupper for pedagogiske ledere på dispensasjon starter opp i oktober. Vi har i 
år 3 veiledere ( 1 kommunal styrer, 1 privat styrer og 1 fagkonsulent fra 
barnehageenheten), og tilbyr veiledning til 12 kommunale og 12 private ped.ledere. 

 
• Støtte til minoritetsspråklige barn i barnehage.  4 private barnehager har søkt om støtte for 

høsten 2010, vi har i år innvilget 2 t pr barn pr.uke.  Tilskuddet som utbetales går til å 
dekke vikartimer for spesifikk språktrening i barnehagen. 

 
• Tilsyn. September har blitt brukt til å lukke tidligere tilsyn. Vi erfarer at arbeidet rundt 

tilsyn er tidkrevende men viktig for kvaliteten i barnehagene. 
 
Enhet for barnevern 

• Enheten har hatt en travel periode med 3 akuttplasseringer. Hittil i år har enheten hatt 8 
akuttplasseringer mot 5 på samme tid i fjor. 

• Enheten ser en økning i nye saker hvor årsaken for bekymring er vold i nære relasjoner. Vi 
har utvidet Voldsteamet i høst til 5 personer og ser at det har vært påkrevd. 

• Enheten har sammenlignet med samme tid i fjor hatt en økning på nye 
bekymringsmeldinger med 14 % og en økning på nesten 7 % i fht pågående undersøkelser 
og en økning på utarbeidede og oversendte sosialrapporter for adopsjon. Vi ligger 
fremdeles litt under antall saker totalt 115 mot 121 i fjor. 

• Enheten er nå godt i gang med arbeidet med å gjennomgå alle kostnadskrevende klienter, 
og har begynt arbeidet med å reforhandle avtaler.  

• Enheten har hatt fokus på sykefravær og rapporterer nå per 01.10.10  4.60 % sykefravær 
mot 14.85 % i fjor på samme tid. Forrige måned hadde vi 5.3 % 

 
Ressursenhet for Barn og Unge 

• Ny fysioterapeut er på plass og i ferd med å bli kjent, ( Kristine Grasto Ekbråten). Hun har 
blant annet fått ansvar for behandling av de 10 barna som har plass på Mølleplassen 
spersialbarnehage. Enheten selger fysioterapi til den barnehagen, som er et byomfattende 
tilbud. Driften innen fysioterapi  bærer fortsatt preg av skifte av terapeut, men er i ferd med 
å stabilisere seg. Det har  også vært relativt mange nye henvendelser til denne 
yrkesgruppen i denne perioden. 

• Enheten (v/spesialpedagog) har avholdt kurs i språkutvikling hos førskolebarn og bruk av 
språkkartleggingsverktøyet TRAS ( tidlig registrering av språk). Tilbudet går til alle 
barnehager (private og kommunale) hvert år. Det forventes at alle pedagogiske ledere skal 
kunne håndtere dette verktøyet. 

• Pr.d.d. blir alle vedtak om spesialpedagogisk hjelp til førskolebarn effektuert i forhold til 
vedtakets innhold. 

• Ergoterapeut i 50% stilling (Anne Richter) er gått av med alderspensjon. De øvrige to 
ergoterapeutene har økt sine stillinger, og overtatt hennes saker. Ergoterapien utføres både 
i og utenfor bydelen, avhengig av hvor barnet/ungdommen oppholder seg på dagtid (i 
tillegg til i hjemmet) Dette medfører mye reisetid for denne yrkesgruppen. 

• Enheten v/ ergoterapeut har vært med på å gi innspill på høringsnotatet (NOU 2010:5 
”Aktiv deltakelse likeverd og inkludering et helhetlig hjelpemiddel tilbud.” 
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Enhet for hjemmetjenester 
• Det er igangsatt et prosjekt med Diakonhjemmet sykehus, fastlegene og bydelen for å 

utarbeide og utvikle samarbeidsrutiner. 
• Bilansvarlig i hjemmetjenesten har mye å gjøre med bilene, forberedelse til vinteren er i 

gang med dekkskift som er planlagt i oktober. 
• Det er søkt OU- midler for å ha opplæring av ansatte i økonomisk bilkjøring i enhet for 

hjemmetjenester. 
• Sykepleiekonsulent i hjemmetjenesten deltar jevnlig i opplæringsnettverk i regi av Helse 

og velferdsetaten for å styrke samarbeidet med andre bydeler.  
• En leder i hjemmetjenesten har begynt på masterstudium ”Helsetjenester til eldre”. Studiet 

er et samarbeid mellom Diakonhjemmet høgskole og Lovisenberg diakonale høgskole og 
er 4-årig på deltid. 

• Det ble avholdt allmøte i enhet for hjemmetjenester i september 2010 for å følge opp 
omstillingsprosjektet F2F. Egen BU-sak 

• Det er ansatt flere nye medarbeidere i enhet for hjemmetjenester og det arbeides mye med 
rekruttering både til faste stillinger og ekstravakter. 

• Det er økende behov for tjenester ; både hjemmesykepleie og praktisk bistand 
 
Enhet for Forebygging og Rehabilitering 

• Enheten omfatter fysioterapi, ergoterapi, innsatsteam, dagrehabilitering, seniorveileder 
(tidl. eldrekonsulent), Røa eldresenter, og tilknyttet Vinderen seniorsenter.   

• Enheten har nå full bemanning. Seniorveileder Anne Lise Oulie er i gang på Vinderen 
seniorsenter, men har fast kontor i Pilotveien 6.  

• Balansetreningsgruppe er i gang i Pilotveien 6. Deltakerne blir individuelt testet ved 
begynnelse og slutt slik at fremgang for den enkelte blir enkelt å måle. Samme opplegg 
kjøres parallelt på Diakonhjemmet sykehus og på privat institutt Røa fysioterapi og 
rehabilitering. Seniorveilederne er ansvarlig for tiltaket, og bydelens fysioterapeuter står 
for treningen, godt hjulpet av  Høgskolen i Oslo ved to 3. års fysioterapistudenter. Tiltaket 
videreføres i 2011.  

• Bydelen har levert høringsuttalelse til Oslo kommune på NOU 2010: 5 Aktiv deltakelse, 
likeverd og inkludering felles prosjekt for å utarbeide en felles ernæringsstrategi for 
brukere av hjemmetjenesten. Endringer i hjelpemiddelformidlingen foreslås, viktig for 
kommunene er forslaget om at ansvar for basishjelpemidler flyttes til kommunene, som en 
del av rammebevilgningen.  

• Årsplan for 2011 er utarbeidet i samarbeid med tjenestene. Det blir viktige endringer i 
enhetens rapportering på måltall. Blant annet blir det satt  måltall for seniorveiledere og 
fysio- og ergoterapitjenestene, som ikke har rapportert på denne måten før. 

 Sist, men ikke minst; den daglige driften i Pilotveien 6 er noe preget av at 
fasaderenoveringsprosjektet er godt i gang.   
 

Enhet for Boliger, Dagsentra og Psykisk Helsevern 
• Det arbeides med Lokal handlingsplan for funksjonshemmde. Dette arbeidet er basert på 

innspill fra flere aktuelle enheter. Representant fra Rådet for funksjonshemmede er 
deltaker i arbeidsgruppen. 

• Det arbeides også med plan for universell utforming for Bydel Vestre Aker. I 
arbeidsgruppen er det representanter fra flere organisasjoner for funksjonshemmede. 

• 70 ansatte fra boligene og dagsentrene har deltatt på et tredagerskurs i målrettet 
miljøarbeid, etikk og om forebygging av bruk av tvang og makt. Kursene ble ledet av 
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habiliteringstjenesten på Ullevål universitetssykehus. Kursholderne fikk meget gode 
tilbakemeldinger fra de ansatte 

• Verdensdagen for psykisk helse: Bydel Vestre Aker arrangerer sammen med bydelene 
Ullern og Frogner og Diakonhjemmets sykehuset et seminar om psykisk helse. Seminaret 
finner sted på Lilleaker skole tirsdag 19. oktober fra kl. 11 – 14. 

 
Enhet for Helsestasjon og Skolehelsetjeneste 

• Antall fødsler frem til 01.10 er 490 og 286 har takket ja til hjemmebesøk. 
• Åpen veietime på helsestasjonen må nå utvide sitt tilbud til de aller minste barna på 0 til 2 

uker. De vil få tilbud om åpen veiing med ammeveiledning også torsdag ettermiddag. 
Helsestasjonen ”øremerker” 20% helsesøster og 20% barnepleier til åpen veietime. 

• ”Godt Samliv” har stor pågang. Takket være Sanitetskvinnenes økonomiske støtte, kan 
Vestre Aker helsestasjon fortsatt tilby parkurset til alle førstegangsforeldre. Kursene holdes 
på kveldstid i Sanitetskvinnenes lokaler på Smestad. 

• Vårt nye kommunale dataverktøy knyttet til helsestasjonen forsinker oss fortsatt 
unødvendig mye i vårt daglige arbeid. Alt helsestasjonsarbeid har lovpålagt 
dokumentasjonsplikt.  

• Kommunerevisjonen har undersøkt skolehelsetjenestens tilbud ved videregående skoler og 
helsestasjon for ungdom. Rapporten kommer før jul. 

• Skolehelsetjenesten blir nå pålagt å veie og måle skolebarna. Dette ble omtalt i 
Aftenposten denne uken.  

 
Enhet for Forebygging Barn og Unge 

• Fritidsklubben. Både junior og ungdomsklubben har denne høsten hatt fokus på 
rekruttering. Alle 4. klassene på Huseby- og Voksen barneskole og 8. klassene på Hovseter 
har hatt besøk og fått informasjon om hva som skjer på klubben. Resultatet har vært en 
betydelig øking av medlemmer på begge avdelingene. Junior har økt med gjennomsnittelig 
besøk fra 12 til 26, på ungdom har økningen vært fra 56 til 88. 

• Antall arrangementer og aktiviteter har også økt denne høsten. Mye arbeid ble gjort i 
forberedelser og gjennomføring av ”Hovseterdagen” lørdag 18. september. Uteteamet, 
feltteam, Hovstua og SaLTo samarbeidet om arrangementet, som i år ble gjort mer 
familievennlig. Nye innslag som hoppeslott, aktiviteter og konkurranser tiltrakk seg mange 
barns oppmerksomhet. Stor suksess ble innslaget av hjemmelaget mat fra Sierra Leone. 
Pakistan og Somalia, laget og solgt av lokale mødre. Markedsføring av dagen hadde vært 
betydelig større enn tidligere som igjen resulterte i flere besøkende også beboere utenfor 
Hovseter. Etter evaluering i enheten vil neste års Hovseterdag bli en ren familiedag uten 
scene, med ungdomskonsert inne på klubben om kvelden. 

• ”Back to school” party, 8.klassefest, Den store spilledagen og Action Games har vært 
gjennomført. I oktober og november  blir kampen om Sætra den store satsingen som 
involverer 3 fredager og 4 lørdager. 

• Klubbrådet skal, på eget initiativ, ha kiosksalg under kampen om Sætra. Overskuddet av 
salget skal gå til tur for klubbrådet.  

• I høstferien ble det arrangert hyttetur til Gol for ungdommer i ungdomskolen, 13 gutter en 
politimann, feltarbeider og leder av klubben. Turen inneholdt sykling, kanopadling, besøk 
på Langedrag og andre utendørsaktiviteter. Dårlig vær satte en stopper for noen av 
aktivitetene, men de voksne fikk bygd gode relasjoner der det trengtes. Ungdommen fikk 
godt utbytte av turen ved å være sammen. 

• SaLTo. Rusmiddeletaten har invitert bydel Vestre Aker som en av tre bydeler til å delta på 
Nasjonal satsing på tidlig intervensjon på rusfeltet. Bydelen har valgt å søke midler til 
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videreføring av opplæring i ”Kjentmann” som er et beredskapsverktøy for skolefolk som 
møter elever med rusproblemer. Persbråten vgs startet opplæringen sist skoleår, dette 
skoleåret er Ris ungdomskole også med. Arbeidet organiseres av rusmiddeletaten og 
gjennomføres sammen med SaLTo. 

• Arbeidet med ”dropouts” på Persbråten fortsetter også i år. SaLTo koordinator er på skolen 
hver morgen og har hovedansvar for gjennomføringen. Samarbeidet med den nye ledelsen 
er konstruktivt og positivt, dialogen er åpen og vurderingene er at sammen får vi til mye. 

• Feltteamet ble i august gjort om fra 2 60 % stillinger til 1 100% stilling. Miljøarbeideren 
arbeider rusforebyggende blant ungdom gjennom ulike tiltak og oppsøkende arbeid. Hun er 
et bindeledd mellom uteteam og klubben og har et tett samarbeid med SaLTo koordinator. 
2 hele dager brukes med rusforebyggende arbeid på Persbråten. 

• Uteteamet.  September måned har vært en måned preget av oppstart, både for Uteteamets 
del og for andre samarbeidspartnere.  

• Det har i september vært mange kjente, og noen nye brukere som har vært i kontakt med 
oss.  Uteteamet har opplevd et stort trykk etter sommerferien. Dette kan ha sammenheng 
med at teamet er bedre bemannet enn tidligere, og at vi på den måten er mer tilgjengelig og 
har lettere for å plukke opp tendenser i ungdomsmiljøet her på Hovseter.   

• Uteteamet har brukt en del ressurser på å følge opp enkeltungdom. Dette har vært ungdom 
som er kjent med oss fra tidligere, og som har henvendt seg til oss i vanskelige situasjoner. 
Dette har ført til samarbeid med andre instanser, f.eks barnevern.   

• Uteteamet har brukt tid på å bli kjent med barn tidlig i skolealder, da vi i sommer 
observerte mange barn leke sent ute på kveldstid. Det har og vært slåssing mellom dem. 
Dette har stilnet og vi er fornøyd med at vi nå er et kjent ansikt, også for de yngre barna på 
Hovseter.  

• Sammen med Hovseterklubben arrangerte vi Hovseter Dagen den 18.09.10. Nytt av året 
var at vi hadde leker for de yngre barna. Disse aktivitetene ble godt besøkt og vi opplevde 
det som positivt å spre tilbudet til å kunne favne om hele familien.  

• Ungdomsskolene i bydelen har blitt besøkt og vi har vært i alle 8 klasser og presentert 
uteteamets arbeid. Det er viktig at vi danner et godt grunnlag for det oppsøkende arbeidet 
teamet skal gjøre i ”store fri” på skolene dette året. 

• Uteteamet har startet opp ”Sisterhood” gruppe for jenter. Dette er en gruppe som tar opp 
aktuelle problemstillinger for jentene, samt at de gjør ulike aktiviteter sammen. September 
har også blitt brukt til å legge planer for en ”Idrett og Utfordring” gruppe for gutter. Mange 
ungdom har meldt sin interesse for dette, og vi gleder oss til å kunne tilby dette tiltaket til 
et nytt kull.  

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
BU tok Bydelsdirektørens driftsredegjørelse til orientering. 

 
 
 
 
 
Jan Nytveit  
Bydelsdirektør 
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